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  نامه نگاری شورای شهر تهران به سران قوا 
درباره حفر ۷۰ چاه  عمیق توسط آبفا

رئیس شورای شهر تهران گفت: قرار است آبفا ۵۰ تا ۷۰ حلقه چاه عمیق ۲۵۰ متری حفر 
که بتواند آب شرب مورد نیاز را تأمین کند که این اقدام دیگر چاه ها را خشک خواهد کرد و 
ما نامه ای به روسای سه قوه با تمام استدلال ها ارسال کردیم. مهدی چمران درباره حفر 
چاه ها با وجود کاهش آب های زیر زمینی افزود: قرار است آبفای ۵۰ تا ۷۰ حلقه چاه عمیق 
۲۵۰ متری حفر کند که بتواند آب شرب مورد نیاز را تأمین کند که این اقدام دیگر چاه ها 
را خشک خواهد کرد. ما نامه ای به روسای سه قوه با تمام استدلال ها ارسال کردیم که 
این منابع تا سه سال دیگر مجددا خشک خواهد شد و ما این موضوع را صلاح نمی دانیم. 
مدیریت شهری بودجه ای در نظر گرفت که آبفا هدررفت سد لار را به تهران منتقل کند. حفر 
گر چاهی هست به  ک است. ما دیگر چاهی حفر نمی کنیم؛ ا چاه ساده ترین کار اما خطرنا
آبفا تحویل می دهیم. چمران درخصوص فرونشست های پایتخت عنوان کرد: در دشت 
ورامین فرونشست زیادی وجود دارد. به هر شکل بررسی هایی در مدت اخیر انجام شده و 

به ما نیز اعلام شده است.

 سنین ۴ تا ۲۹ سال؛ بیشترین فوتی های تصادفات 
کمال بصیری، رئیس اداره اورژانس بیمارستانی معاونت درمان وزارت بهداشت با 
بیان اینکه اغلب، جوانان در حوادث ترافیکی آسیب می بینند، توضیح داد: بیشترین 
که موضوعی بغرنج  تعداد فوتی های حوادث ترافیکی برای سنین ۴ تا ۲۹ سال است 

محسوب می شود. 
که  ۸۳ درصد از  علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزارت بهداشت نیز با بیان این 
فوتی های تصادفات جاده ای زیر ۵۰ سال دارند  می گوید: این افراد جزو گروه های مولد و 
جوان جامعه محسوب می شوند بنابراین برای تحقق هدف جوانی جمعیت باید از وقوع 

تصادفات جلوگیری کنیم./ تسنیم

فاز دوم کمربند سبز تهران اجرا می شود
علی محمد مختاری، مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز شهرداری تهران 
گفت: فاز دوم کمربند سبز پایتخت در شرق به سمت رودهن و بومهن و در شمال شهر نیز 

به شورا ارائه شده است./ مهر

زیستگاه های یوز باید از ساخت و ساز مصون بماند
ایمن سازی  به  اشاره  با  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس  انصاری،  شینا 
خودروهای  جهت  این  در  گفت:  آسیایی  یوزهای  زیستگاه  به  منتهی  جاده های 
عبوری باید با سرعت مجاز تردد کنند که اقدامات مرتبط در محور سمنان و شاهرود 

در حال انجام است./ ایسنا

آزادسازی ۴۴۳ هکتار از اراضی ملی در استان تهران
؛ رئیس کل دادگستری استان تهران از صدور ۱۸ هزار و ۳۵۰ مورد  علی القاصی مهر
سند حدنگاری برای اراضی ملی، منابع طبیعی، آبخیزداری، کشاورزی و اراضی موات 
داد./  خبر  طبیعی  منابع  و  ملی  اراضی  از  هکتار   ۴۴۳ آزادسازی  همچنین  شهری 

تسنیم

روزانه یک میلیون و ۲۰۰ هزار نسخه  الکترونیک صادر می شود
تأمین  سازمان  محاسبات  و  آمار  اطلاعات،  فناوری  مرکز  رئیس  خدابنده،  دامون 
کنش نسخه  الکترونیک  کنون روزانه بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار ترا اجتماعی گفت:  ا

ثبت می شود که ۱۴ هزار داروخانه و ۲۰۰ هزار پزشک از آن بهره مند هستند./ فارس

قبر گران شد
، نرخ بهای خدمات آرامستان های تهران ۲۵ درصد  کثریت آرای اعضای شورای شهر با ا

افزایش پیدا کرد./ ایسنا

گلایه شهروندان تهرانی از افزایش سگ های ولگرد
پرویز سروری، عضو شورای اسلامی شهر تهران گفت: بسیاری از خانواده ها از افزایش 

تعداد سگ های ولگرد گلایه دارند و امنیت از فرزندان آن ها سلب شده است./ تسنیم

مدارس تا آخرین روز کاری امسال دایرند
علیرضا کاظمی، وزیر آموزش وپرورش بر استمرار آموزش در مدارس و کلاس های درس 

کید کرد./ فارس تا آخرین روزهای سال تأ

آغاز  ثبت نام نوبت دوم کنکور سراسری  سال  ۱۴۰۴ از ۲۲ اسفند
برای اولین بار برای ثبت نام در کنکور سراسری دو بازه زمانی در نظر گرفته شده است. 
بازه زمانی اول ثبت نام در کنکور سراسری سال ۱۴۰۴ از روز چهارشنبه ۲۲ اسفندماه ۱۴۰۳ 
 آغاز می شود و این فرصت تا سه شنبه ۲۸ اسفندماه ۱۴۰۳ ادامه دارد. بازه زمانی دوم
 ثبت نام در کنکور سراسری سال ۱۴۰۴ نیز از روز شنبه ۱۶ فروردین ماه ۱۴۰۴ آغاز می شود و 

این فرصت تا سه شنبه ۱۹ فروردین ماه ۱۴۰۴ ادامه دارد./ مهر

اواخر مهرماه بود که اعضای شورای شهر تهران در یکی از جلسات آن و در حضور رئیس 
کید کردند. پلیس راهور فراجا، بر لزوم ساماندهی موتورسیکلت سواران در پایتخت تأ

در آن جلسه جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران 
با انتقاد از رفتار برخی موتورسیکلت سواران گفت: باید در مورد موتورسیکلت سواران اقدام 
که ما با وجود موتور ها و رفتار های پرخطر برخی از آن ها امنیت جانی در  ویژه ای رخ دهد؛ چرا
معابر و پیاده رو ها نداریم و چگونه است که موتورسیکلت ها در برخی کشور ها منظم و مرتب 

همه با کلاه تردد می کنند؛ اما در اینجا این مهم محقق نمی شود؟ 
مهدی پیرهادی رئیس کمیسیون خدمات شهری نیز با بیان اینکه عدد اخذ معاینه 
فنی موتورسیکلت در کشور نزدیک به صفر است و باید کاری انجام شود، گفت: تقاضا 
داریم اخذ معاینه فنی موتورسیکلت ها که چندین برابر خودرو ها آلایندگی تولید می کنند 
مورد توجه قرار گیرد؛ چرا که آلودگی هوا حدود ۱۱ میلیارد دلار در حوزه سلامت مردم 
خسارت می زند که در شهر تهران این عدد حدود سه ونیم میلیارد دلار است و همچنین 
خواستاریم اقداماتی انجام شود که معاینه فنی خودرو ها نیز از همان شهر های خود 
صورت گیرد.  همچنین سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت شورای شهر تهران هم با 
بیان اینکه در ۶ ماهه دوم سال با پدیده افزایش آلودگی هوا مواجه هستیم که یکی از 
دلایل تشدید این آلودگی تردد موتورسیکلت هاست، اظهار کرد: بر اساس آمارهاحدود 
۵ میلیون موتورسیکلت در تهران داریم که حتی ۱۰ درصد آن ها معاینه فنی ندارند و باید 
فکری کرد. در پایان این جلسه همچنین اعضای شورا مصوب کردند که شهرداری کمیته 
یا کارگروهی را برای هماهنگی بین سازمان های متولی، برای ساماندهی موتورسوار ها 

تشکیل دهد.

آغاز فعالیت یک قرارگاه
حالا بعد ازچند ماه محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران 
نیزخبر از تشکیل قرارگاه ساماندهی موتور ها داده است. به گفته وی این قرارگاه در واقع 
یکی از مصوبات شورای ترافیک تهران بوده و بر اساس آن، پلیس نظارت بیشتری بر تردد 
و  فرهنگ سازی  مسئولیت  نیز  شهرداری  درحالی که  داشت،  خواهد  موتورسیکلت ها 
آموزش موتورسواران را بر عهده خواهد گرفت. او با اشاره به ضرورت تدوین قوانین جدید 
فنی  معاینه  مانند  مسائلی  که  کرد  کید  تأ موتورسیکلت ها،  وضعیت  ساماندهی  برای 
که  ک گذاری موتورسیکلت های جدید از جمله موضوعاتی است  موتورسیکلت ها و پلا
در این قرارگاه پیگیری خواهد شد. هرمزی هدف اصلی این طرح را ایجاد نظم در تردد 
موتورسیکلت ها و کاهش آشفتگی ترافیکی در تهران دانست و گفت که در مرحله نخست، 
کبان کمک کند.  او همچنین از برنامه ای  آموزش و تبلیغات می تواند به قانون مندتر شدن را
برای الزامی شدن معاینه فنی موتورسیکلت ها از سال آینده خبر داد و گفت که این موضوع در 

شورای ترافیک تهران مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

از فرهنگ سازی تا برخورد با متخلفان
اما جزییات اجرای این طرح چگونه است؟ مهدی دیوسالار ، مسئول دبیرخانه 

قرارگاه ساماندهی تردد موتورسیکلت هادر شهر تهران در این زمینه می گوید که این 
قرارگاه در حقیقت یک کمیته چند جانبه با حضور تمامی متولیان است. وی در گفت و گو 
با »شهروند« می گوید: همانطور که می دانید وجود ۴ تا ۵ میلیون موتورسیکلت در تهران 
کبان بسیاری از آن ها نیز بدون گواهینامه در  کثر آن ها نه برگه های هویتی دارند و را که ا
سطح شهر تردد می کنند، باعث شده تا این وسایل نقلیه باعث بی نظمی های اجتماعی 
و نافرمانی هایی از قوانین راهنمایی و رانندگی شده و نظم و امنیت شهررا به چالش 
بکشند. برای همین سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری طرحی را به شورای عالی 
حمل و نقل تهران ارائه داد که در آن پیشنهاد شده بود قرارگاهی با حضور فرمانده نیروی 
، شهردارتهران و سایر مسئولان متولی برای ساماندهی وضعیت کنونی  انتظامی، راهور
موتور سیکلت های سطح شهر تشکیل شود که خوشبختانه با آن موافقت شد و الان 

چند وقتی است که این قرارگاه شکل گرفته است. 
وی در تشریح جزییات این قرارگاه نیز می گوید: این قرارگاه از ۴ کارگروه آموزش، عملیاتی 
واجرای قوانین، اقدامات مهندسی و هویت بخشی و استاندارد سازی تشکیل شده که 
بطور خلاصه قرار است همزمان با آموزش و فرهنگ سازی در حوزه موتورسواری، براجرای 
قوانین و برخورد با موتورسواران متخلف نظارت داشته باشد و در عین حال تلاش کند تا 
با صدور بخشنامه هایی خلاء های احتمالی قانونی در این زمینه را برطرف کند. مسئول 
دبیرخانه قرارگاه ساماندهی تردد موتورسیکلت ها با ذکر اینکه باید بستر های لازم برای 
که از سال آینده  برخورد با موتورسواران متخلف آماده شود می گوید: مثلاً قرار است 
موتور ها نیز ملزم به دریافت معاینه فنی شوند. اما برای رصد آن ها باید بانک اطلاعاتی 
ک این موتور ها کامل باشد؛ ضمن آنکه دوربین ها نیز باید درست کار کنند و نقص  پلا
نداشته باشند. اینجاست که کارگروه مهندسی وارد ماجرا می شود تا این زیر ساخت ها 

را فراهم کند. 
کنون  دیوسالاردر پاسخ به اینکه کارگروه های قرارگاه ساماندهی تردد موتورسوار ها تا
چند جلسه برگزار کرده اند نیز می گوید: هر کارگروه در طی همین چند هفته، ۲ بار جلسه 
کارگروه ها هر سه ماه یکبار به  داشته اند ضمن آنکه مقرر شده تا نتیجه فعالیت های 
شهردار ارایه شود. در همین راستا اولین جلسه ارایه گزارش به شهردارقبل از پایان سال 

برگزار خواهد شد.
وی با ذکر اینکه در کنار همه این موارد باید توجه ویژه ای به موضوع فرهنگ سازی 
گیرد می گوید: باید شهروندان و  و آموزش در حوزه استفاده از موتورسیکلت صورت 
کبان موتور ها بدانند که این وسیله نقلیه نیز مانند همه وسایل نقلیه دیگر  بخصوص را
کبان، با قوانین راهنمایی ورانندگی  نیاز به اخذ گواهینامه و مجوز های لازم را دارد و باید را
کاملاً آشنا باشند و البته خود را ملزم به اجرای آن بدانند. برای رسیدن به این مقصود 
بهترین گزینه همان آموزش و فرهنگ سازی است. چرا وقتی ما خودرویی را می بینیم که 
ک ندارد اصلاً برایمان  ک ندارد تعجب می کنیم ولی وقتی موتوری را می بینیم که پلا پلا
تعجب آور نیست؟ بنابراین بهترین گزینه در کنار نظارت و برخورد با متخلفان، آموزش 
تشکیل  آن  برای  ویژه ای  کارگروه  که  هست  هم  همین  برای  است.  فرهنگ سازی   و 

شده است.

، برای ساماندهی وضعیت موتورسیکلت های پایتخت خیز برداشته اند. از زمانیکه رئیس    ]حمید رضا خالدی[ تاکنون بار ها مدیران شهری به همراه پلیس راهور
پلیس ترافیک شهری راهنمایی و رانندگی در سال 1400، خبر از ساماندهی موتورسیکلت سواران در سراسر کشور داد تا وقتیکه در سال جاری خبری مبنی برورود 
ح ها هنوز موفقیت مورد انتظار را به همراه  دادستانی به موضوع ساماندهی موتورسیکلت های اطراف بازار بزرگ منتشر شد. اما به نظر می رسد هیچ یک از این طر
نداشته است. شاید برای همین باشد که معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران، خبر از شکل گیری قرارگاه جدیدی برای ساماندهی موتور های شهر داده 

است. اما این قرار گاه دارای چه جزییاتی است؟ سؤالی که »شهروند« در گفت و گو با یکی از مدیران این قرارگاه، تلاش کرده تا به آن پاسخ دهد.

ایرانشهر

آموزش

اخبار  جامعه
دیوسالار :
باید شهروندان و 
بخصوص راکبان 
موتور ها بدانند که این 
وسیله نقلیه نیز مانند 
همه وسایل نقلیه دیگر 
نیاز به اخذ گواهینامه 
و مجوز های لازم را دارد 
و باید راکبان، با قوانین 
راهنمایی  و رانندگی 
کاملاً آشنا باشند و 
البته خود را ملزم به 
اجرای آن بدانند. برای 
رسیدن به این مقصود 
بهترین گزینه همان 
آموزش و فرهنگ سازی 
است. چرا وقتی ما 
خودرویی را می بینیم 
که پلاک ندارد تعجب 
می کنیم ولی وقتی 
موتوری را می بینیم که 
پلاک ندارد اصلاً برایمان 
تعجب آور نیست؟ 
بنابراین بهترین گزینه 
در کنار نظارت و برخورد 
با متخلفان، آموزش و 
فرهنگ سازی است. 
برای همین هم هست 
که کارگروه ویژه ای برای 
آن تشکیل شده است 

ح تشکیل قرارگاه ساماندهی موتورسوار ها گزارش می دهد »شهروند« در مورد جزییات طر

قرارگاهی برای »قرار« گرفتن موتور سواران

قدرت الله محمدی، مدیرعامل سازمان آتش نشانی 
تهران در خصوص اقدامات آتش سوزی برای مواجهه با 
شب چهارشنبه سوری با بیان اینکه آتش نشانان در ۵۳۰ 
نقطه در تهران حضور دارد، عنوان کرد: ۳ هزار نیروی آتش 
نشان با بیش از ۹ هزار خودرو در شب چهارشنبه سوری در 
گر حادثه ای پیش آمده  ۵۳۰ نقطه تهران حضور دارند تا ا
گذشته درشب  کنند. وی با ذکر اینکه سال  سریع ورود 
چهارشنبه سوری، بیش از ۶ هزار تماس با آتش نشانی گرفته 
شده است گفت: خوشبختانه آمار حوادث ناشی از درست 
کردن یا استفاده از مواد محترقه کاهش داشته است که 
امیدواریم این رویه در شب چهارشنبه آخر سال هم ادامه 
کید کرد: چون چهارشنبه  داشته باشد.   وی همچنین تأ
سوری همزمان با پایان سال و آغاز تعطیلات نوروز است و 
تردد زیادی در ورودی و خروجی های تهران وجود دارد، 
تمامی ۶ خروجی تهران نیز تحت پوشش خواهند بود. از 
، این نیروها در این مناطق  ۲۰ اسفند تا پایان تعطیلات نوروز
مستقر خواهند شد و بروشورهایی برای اطلاع رسانی به 
سازمان  مدیرعامل  است.  شده  تهیه  نوروزی  مسافران 
آتش نشانی تهران همچنین با بیان که این برای اولین بار 
با امضای دادستان تهران به وزیر ارشاد ابلاغ شده که تمام 

سینماها تاییدیه آتش نشانی را بگیرند، گفت: سینماهایی 
که تأییدیه آتش نشانی نداشته باشند، از سال آینده مجوز 
فعالیت نخواهند داشت. این اقدام برای بالا بردن سطح 
با اشاره به  کن عمومی ضروری است. وی  ایمنی در اما
گفت:  عدم توجه ساختمان های دولتی به ایمن سازی 
برای  خود  پرسنل  آموزش  به  ملزم  دولتی  های  ارگان 
پیشگیری از حوادث هستند. سال آینده تمرکز ما ارگان 
های دولتی است. وی همچنین با اشاره به این که تمامی 
این اقدامات با هدف ارتقای ایمنی شهروندان و کاهش 
خطرات آتش سوزی و حوادث غیرمترقبه صورت می گیرد، 
کید کرد: باید فرهنگ ایمنی را در سطح جامعه گسترش  تا
دهیم تا شاهد حوادث کمتری باشیم. محمدی با اشاره 
به رفع مشکلات و برخی ناترازی های سازمان آتش نشانی 

تهران در دو تا سه سال اخیر گفت: شاخص ها در حوزه های 
مختلف از جمله نیروهای انسانی، معیشت و تجهیزات در 
ابعاد مختلف، جهشی بوده و این جای خوشحالی دارد و 
خروجی این جهش در حوزه تأمین ایمنی مردم است. وی 
در ادامه گفت: برای اولین بار در ۴۶ سال گذشته ما کاهش 
حریق را در شهر تهران داشتیم. حدود ۸ درصد نسبت به 
قبل، وقوع حریق در شهر تهران کاهش داشته است. این 
کاهش با انگیزه و تلاش نیروها، تجهیزات، آموزش ها و... 
که صورت گرفته است.  محمدی با بیان اینکه به صورت 
میانگین ما در روز ۱۵۰ مورد حریق داریم گفت: پیشگیری 
بهتر از درمان است. ما در حوزه پیشگیری کارهای بسیاری 
انجام دادیم بعنوان مثال در تهران ۱۲۰ ساختمان ناایمن 
گفته  که امروز به ۶۰ ساختمان رسیده است. به  داشتیم 
وی، مهمترین بخش ایمن سازی ساختمان های ناایمن 
چهار  جز  به  که  نحوی  به  بود  ها  بیمارستان  حوزه   در 
امام  بیمارستان های  شدند.   ایمن  مابقی  بیمارستان، 
کرم هنوز مجوز  خمینی، سینا، شهدای یافت آباد و رسول ا
آتش نشانی دریافت نکرده اند و همچنان جزو  از  ایمنی 
ساختمان های بحرانی محسوب می شوند. امیدواریم در 

سال آینده این مشکل به طور کامل حل شود.

آماده باش ۳۰۰۰ آتش نشان در چهارشنبه سوری

برگزاری آزمون استخدامی آموزش و پرورش در خرداد ۱۴۰۴
آزمون استخدامی وزارت آموزش و پرورش که پیش از این وعده برگزاری آن تا پایان 
امسال داده شده بود به گفته رئیس سازمان اداری و استخدامی، خرداد سال ۱۴۰۴ برگزار 
می شود. به گزارش تسنیم، وزارت آموزش و پرورش برای تأمین نیروی انسانی مورد نیاز 
خود در سال ۱۴۰۴، آزمون استخدامی برگزار خواهد کرد. این آزمون که پیش تر قرار بود 
گفته »علاءالدین رفیع زاده« رئیس سازمان اداری و  تا پایان سال ۱۴۰۳ انجام شود، به 
، در خرداد سال آینده برگزار خواهد شد. رفیع زاده در این باره اظهار کرد:  استخدامی کشور
هفته گذشته با وزیر آموزش و پرورش و مدیران این وزارتخانه جلسه ای برگزار شد و تلاش 
می کنیم تا قبل از عید، مجوزهای استخدامی لازم صادر شود تا آزمون در خرداد ماه برگزار 
کید کرد که به  و معلمان جدید تا اول مهر به کلاس های درس وارد شوند. وی همچنین تأ
وزارت آموزش و پرورش و وزارت بهداشت توجه ویژه ای شده و مجوزهای مناسبی به این دو 
وزارتخانه اعطا شده است. رفیع زاده به تغییرات در روند آزمون های استخدامی نیز اشاره 
کرد و گفت: در آزمون های اخیر، سهم آزمون کتبی ۴۰ درصد و مصاحبه ۶۰ درصد بود؛ اما در 
آزمون های آینده این نسبت به ۷۰ درصد برای آزمون کتبی و ۳۰ درصد برای مصاحبه تغییر 
خواهد کرد. این تغییرات باعث کاهش انتخاب های سلیقه ای و افزایش عدالت در فرآیند 

استخدام خواهد شد.


